
  OSTERØY KOMMUNE  

Møteprotokoll 

for 

Heradsstyret 
 

Møtedato: 19.06.2019 

Møtestad: Osterøy rådhus - heradsstyresalen 

Møtetid: kl. 16:00 -  kl. 22:25 

 

      

  
  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Annbjørg Bysheim Herland KRF Medlem 

Kari Laurhammer Mjøs KRF Medlem 

Audun Mosevoll KRF Medlem 

Mortensen, Alf Terje FRP Varaordførar 

Kim Andre Hartveit FRP Medlem 

Ragnar Tyssebotn FRP Medlem 

Sigmund Faugstad FRP Medlem 

Hildegunn Mo FRP Medlem 

Einar Skjerping FRP Medlem 

Johannes Bysheim AP Medlem 

Torunn Åsheim  AP Medlem 

Tone Mjelde Uavh Medlem 

Rita Aud Tveiten AP Medlem 

Andrea Hartveit AP Medlem 

Jørgen Varden AP Medlem 

Ingemar Tepstad H Medlem 

Atle Solberg H Medlem 

Johannes Haugland SP Medlem 

Lars Fjeldstad SP Medlem 

Jon Flydal Blichfeldt MDG Medlem 

Silje Midtbø Vevle MDG Medlem 

Kjersti Ingolvsdotter 
Vevatne 

V Medlem 

  
  

Forfall meldt frå  medlem Parti Rolle 

Jarle Skeidsvoll KRF Ordførar 

Robert Eikeland AP Medlem 

Øyvind Litland AP Medlem 

Berit Moslett Borge H Medlem 

Hjalti Heimir Gislason H Medlem 
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Frammøtte varamedlemmer Parti Erstatter medlem 

Norvald Vedå KRF Jarle Skeidsvoll 

Bjarte Hammer Aarland KRF For Kari L. Mjøs i sakene 033 
og 046, for A. Mosevoll i 
resten av møtet 

John Tysse FRP For R.J. Tyssebotn i sak 035 

Geir Olsen AP Robert Eikeland 

Nina Brattholmen Nyheim AP Øyvind Litland 

Sissel Margrethe Romslo AP For Johs. Bysheim i sakene 
032 - 048 

Ole Johannes Mjøs H Berit Moslett Borge 

Inge Halland H Hjalti Heimir Gislason 

Birger Skår H For I. Tepstad i sak 035 

Turid Bjørndal Njåstad SP For L. Fjeldstad i sakene 032 
- 035  

Trude Tomren MDG For J.F. Blichfeldt i sak 035 

Hans Kvåle AP For R. Tveiten i sak 035 

  
Følgjande frå administrasjonen møtte: Rådmannen og utvalssekretæren. Økonomisjefen var til 
stades i sak 031/19 og sektorleiar samfunnsutvikling var til stades i sakene 032 og 033/19. 
       
   

Sakliste 

Saknr Tittel 
        

029/19 Godkjenning av innkalling og sakliste 

030/19 Godkjenning av møtebok 

031/19 Årsrekneskap og årsmelding 2018 

032/19 1. gongs handsaming - Detaljregulering Hosanger Næringsområde - PlanID 
12532015003 

033/19 Planinitiativ til avklaring- detaljregulering Hoshovdstølen bustad og strandsone planID 
12532019003 

034/19 Nærings- og samfunnsutviklingsfond - godkjenning av vedtekter 

035/19 Oppstart prosjekt Arena for næringsutvikling 

036/19 Økonomirapport 1. tertial 2019 

037/19 Økonomiplan 2020 - 2023 

038/19 Søknader om fritak for eigedomsskatt for bygningar medhistorisk verdi 

039/19 Osterøy museum - etttergjeving av kommunalt lån i samband med kjøp av 
Gjerstadheimen 

040/19 Omsorg+ 2020 - 2040 - eit vegval for Osterøy kommune 



 

 

 

Protokoll heradsstyret 10.06.2019 
side 3 
 

041/19 Samlokalisering av ambulanse, brann og tekniske tenester 

042/19 BIR AS. Utbygging av bossnett utanfor Bergen sentrum. 

043/19 Høyring - Friviligpolitikk i Osterøy kommune 2019 - 2023 

044/19 Rullering av handlingsprogram vedr. kommunedelplan for idrett. friluftsliv og fysisk 
aktivitet 2020 - 2023 

045/19 Reglement for godtgjersle for politiske verv for valperioden 2019 - 2023 

046/19 Mjøsvågen Landhandleri AS - søknad om skjenkeløyve for alkhol, gruppe 1 og 2 - klage 
og oppmoding av ny handsaming av saka 

047/19 Lokal føresegn om utslepp av sanitært avlaupsvatn, høyring. 

048/19 Referatsaker og meldingar 

  

-------------------------------------------------- 

I ordføraren sitt fråver vart møtet leia av varaordførar Alf T. Mortensen, FRP. 

-------------------------------------------------- 

ORIENTERINGAR 

Utbygging av Omsorg+bustader 

Terje Gregersen, Norconsult AS, orienterte om resultat og tilrådingar i framlagt rapport. 

Samanslåing av NHR IKS og IHR 

Revisjonssjef Janne Eraker om utført utgreing, tilråding om samanslåing og vidare prosess. 

Stiftinga Havråtunet 

Kjersti Vevatne, V, styremedlem i stiftinga, orienterte om at ein ynskjer å avvikla denne stiftinga, då 

oppgåver og ansvar er overført til Museumssenteret i Hordaland.  

--------------------------------------------- 

Det vart ikkje gjort vedtak i tilknyting til orienteringane. 

--------------------------------------------- 

Val av setjevaraordførar 

Ordføraren gjorde framlegg om Annbjørg B. Herland, KRF. 

Johannes M. Bysheim, AP, gjorde framlegg om Rita Tveiten, AP 

Annbjørg B. Herland trekte seg. 

Rita Tveiten, AP, vart samrøystes vald som setjevaraordførar.  



 

 

 

Protokoll heradsstyret 10.06.2019 
side 4 
 

029/19: Godkjenning av innkalling og sakliste 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Innkalling og sakliste vert godkjent. 

   

   

19.06.2019 HERADSSTYRET 

Ordføraren gjorde slikt framlegg: "Av omsyn til innkalla vararepresentantar vert sakslista endra slik at 
sak 046 vert teken opp til handsaming etter sak 035." 
Med denne endringa vart innkalling og saksliste godkjend. 
 

HS - 029/19 VEDTAK: 

Innkalling og sakliste vert godkjent. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

030/19: Godkjenning av møtebok 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Møteprotokoll frå    vert godkjend. 

   

   

19.06.2019 HERADSSTYRET 

Kjersti Vevatne, V, viste til sak 022/19 og og vurdering av gildskap for sitt vedkomande som tilsett i 
Asplan Viak. Retting til protokollen: Ho har ikkje vore i dialog med oppdragsgjevar i denne saka.  
---------------------------------------- 
Med denne rettinga vart protokollen frå 28.05.19 godkjend. 
 

HS - 030/19 VEDTAK: 

"Møteprotokoll frå 28.05.19 vert godkjend med retting i sak 022.19 i med vedteken retting i sak 
022/19." 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

031/19: Årsrekneskap og årsmelding 2018 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
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«Årsmelding og rekneskap for 2018 vert godkjent slik dei ligg føre. 

 

Rekneskapsmessig mindreforbruk , kr 19 006 413,- vert avsett til disposisjonsfond.» 

 

 

     

19.06.2019 FORMANNSKAPET 

Økonomisjefen orienterte om saka og svara på spørsmål.  
--------------------------------------------------------------------------- 
AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd.  
 
 

FS - 057/19 VEDTAK: 

Formannskapet si innstilling til heradsstyret: 
«Årsmelding og rekneskap for 2018 vert godkjent slik dei ligg føre. 

Rekneskapsmessig mindreforbruk , kr 19 006 413,- vert avsett til disposisjonsfond.» 

 
 
19.06.2019 HERADSSTYRET 

Revisjonssjefen og økonomisjefen var til stades i møtet ved heradsstyret si handsaming. 
------------------------------------------- 
 
AVRØYSTING 
Formannskapet sitt framlegg - samrøystes vedteke. 
 

HS - 031/19 VEDTAK: 

«Årsmelding og rekneskap for 2018 vert godkjent slik dei ligg føre. 

Rekneskapsmessig mindreforbruk , kr 19 006 413,- vert avsett til disposisjonsfond.» 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Ordføraren gjorde slikt framlegg: «Sak 046/19 vert teken opp til handsaming etter sak 031 av omsyn 

til medlemmer som må gå tidleg frå møtet.» 
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Heradsstyret slutta seg samrøystes til framlegget. 

 

Audun Mosevoll, KRF, fekk permisjon frå møtet frå kl. 17.25 – 26 medlemmer/varamedlemmer til 

stades. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

046/19: Mjøsvågen Landhandleri AS - søknad om skjenkeløyve for alkhol, gruppe 1 og 2 - 

klage og oppmoding av ny handsaming av saka 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Rådmannen gjer ikkje nytt framlegg. 

   

   

19.06.2019 HERADSSTYRET 

Ordføraren, viste til ikkje offentleg vedlegg i saka, og  bad om at dersom nokon hadde 
spørsmål/merknader knytt til dette, måtte møtet lukkast.  
------------------------------------------- 
 
Kari L. Mjøs, KRF, bad om vurdering av sin gildskap i saka som tilsett i Mjøsvågen Landhandleri og 
som aksjeeigar i verksemda ho tok ikkje del i møtet ved avgjerd om gildskap - Bjarte Aarland, KRF, 
møtte som vara - 26 medlemmer/varamedlemmer til stades. 
------------------------------------------- 
 
Ordføraren gjorde framlegg om å lukka møtet i medhald av kommunelova § 31, nr. 4, i samband med 
gildskapsvurderinga. 
 
 Heradsstyret slutta seg samrøystes til framlegget og møtet vart lukka. 
------------------------------------------- 
 
Johannes Bysheim, AP, fekk høve til å uttala seg om spørsmålet om sin gildskap i saka i høve til 
opplysningane i saka frå klagar. Han tilbakeviste at det ligg føre ein konfliktsituasjon for hans 
vedkomande som kan ha påverka hans standpunkt i saka - han tok ikkje del imøtet ved avgjerd om 
gildskap - Sissel M. Romslo møtte som vara - 26 medlemmer/varamedlemmer til stades. 
 
Annbjørg B. Herland, KRF, bad om vurdering av sin gildskap som tante til Johannes M. Bysheim. 
 
Ole Johannes Mjøs, H, bad om vurdering av sin gildskap som onkel til Johannes M. Bysheim. 
 
Dei tok ikkje del i møtet ved avgjerd om gildskap for sitt vedkomande - 24 
medlemmer/varamedlemmer til stades.  
 
Avrøysting gildskap 
Ole Johannes Mjøs, H, vart samrøystes kjend gild 
Annbjørg B. Herland, KRF, vart samrøystes kjend gild 
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Heradsstyret fann at det ikkje låg føre ugildskap direkte etter fvl. § 6, 1. ledd, bokstav a - e, og heller 
ikkje at det låg føre andre "særegne forhold" etter fvl. § 6, 2. ledd, som gir grunnlag for å kjenna dei 
ugilde i saka. 
 
Ole J. Mjøs og Annbjørg B. Herland kom tilbake til møtet etter vedtaket - 26 
medlemmer/varamedlemmer til stades. 
--------------------------------------------- 
 
Avrøysting - gildskap 
Johannes M. Bysheim kjend gild  med 21 røyster(7AP, 1uavh.,4H,2SP,2MDG,3KRF,1FRP,1V) - mot 5 
røyster (5FRP)  
 
Heradsstyret fann at det ikkje låg føre ugildskap direkte etter fvl. § 6, 1. ledd, bokstav a - e, og at det 
heller ikkje låg føre andre "særegne forhold" etter fvl. § 6, 2. ledd, som gir grunnlag for å kjenna han 
ugild i saka.  
---------------------------------------------- 
 
 
Møtet vart opna att etter gildskapsvurderinga. 
 
Johannes M. Bysheim, AP, hadde fått permisjon frå møtet frå kl. 17.45 og kom difor ikkje tilbake til 
møtet til realitetshandsaminga av saka. 
---------------------------------------------------- 
 
Kjersti Vevatne, V, fekk permisjon frå møtet frå kl. 18.00. 
Permisjonen vart innvilga mot 1 røyst (1FRP), då ein ikkje hadde starta realitetshandsaminga av saka. 
- 25 medlemmer/varamedlemmer til stades. 
--------------------------------------------------- 
 
Lars Fjeldstad, SP, gjorde slikt framlegg: ”I medhald av alkohollova §§ 1-4a og b, 1-6, 1-7, 1-7a, 1-7b, 
1-7c, 4-2 og 4-4 vert det gjeve allment skjenkeløyve for all alkoholhaldig drikk, gruppe 1 og 2 til 
Mjøsvågen Landhandleri AS , 
org. nr. 920 997 252 for uteserveringsområde slik det er vist i vedlegg til saka. 
Styrar Ann Kristin Bolset Kleppe, f. 27.02.1989 og stedfortredar Randi Nordås, f. 14.06.1968, vert 
godkjende. 
Type verksemd: Kafe/uteservering. 
Skjenketid alkohol gruppe 1 og 2, måndag - laurdag: kl. 12.00 – kl. 20.00 
Søndag : kl. 13.00 – kl. 18.00.  
 
Vilkår: Uteområdet skal avgrensast i samsvar med innsend søknad. All alkohol skal skjenkast av 
personalet, og personalet skal ha tilsyn med uteområdet i heile opningstida. Sal og skjenking må 
leggjast opp slik at grunnlaget for utrekning av sals- og skjenkeavgift vert korrekt. 
Skjenkeløyveperiode: 29.05.2019 – 30.09.2020. 

Serveringsløyvet vert i medhald av Serveringslova § 3 utvida til å omfatta avskjerma uteområde.” 

-------------------------------------------------- 
Det vart halde pause i drøftingane frå kl. 18.00 - kl. 18.05 med gruppemøte for FRP, SP, H og MDG. 
-------------------------------------------------- 
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Det vart halde pause i drøftingane frå kl. 18.05 - kl. 18.15 med gruppemøte for AP, MDG,KRF og H.  
------------------------------------------------- 
Det vart halde pause i drøftingane frå kl. 18.20 - kl. 18.25 med gruppemøte for AP 
------------------------------------------------- 
 
Jon F. Blichfeldt, MDG, gjorde slikt framlegg: "Skjenkeløyve vert gjeve til Mjøsdalen Landhandleri AS i 
samsvar med søknad, med ein endring: Serveringstid sundagar vert frå kl. 13:00 og ingen skjenking 
under gravferder. " 
 
 
Rita Tveiten, AP, gjorde slikt framlegg om tillegg: "Det vert eit vilkår at tapping og betaling for det 
som skal serverast av alkohol, skal gå føre seg i det avgrensa området der alkoholen skal 
konsumerast." 
 
AVRØYSTING 
Lars Fjeldstad sitt framlegg med slikt tillegg som 
foreslått av Jon F. Blichfeldt   -     vedteke med 18 røyster (2SP,2MDG,6FRP,4AP,4H)  
                                                                          mot    7røyster (3KRF, 3AP,1uavh) 
 
Rita Tveiten sitt framlegg         -     vedteke med 13 røyster(7AP,1Uavh.,2MDG,3KRF)  
                                                                            mot 12 røyster (6FRP,4H,2SP) 
 

HS - 046/19 VEDTAK: 

”I medhald av alkohollova §§ 1-4a og b, 1-6, 1-7, 1-7a, 1-7b, 1-7c, 4-2 og 4-4 vert det gjeve allment 
skjenkeløyve for all alkoholhaldig drikk, gruppe 1 og 2 til Mjøsvågen Landhandleri AS , org. nr. 920 
997 252 for uteserveringsområde slik det er vist i vedlegg til saka. 
Styrar Ann Kristin Bolset Kleppe, f. 27.02.1989 og stedfortredar Randi Nordås, f. 14.06.1968, vert 
godkjende. 
Type verksemd: Kafe/uteservering. 
 
Skjenketid alkohol gruppe 1 og 2, måndag - laurdag: kl. 12.00 – kl. 20.00 
Søndag : kl. 13.00 – kl. 18.00.  
 
Skjenking er ikkje tillate når det er gravferd i Hosanger kyrkje. 
 
Vilkår for skjenkeløyvet:  

Uteområdet skal avgrensast i samsvar med innsend søknad. All alkohol skal skjenkast av 
personalet, og personalet skal ha tilsyn med uteområdet i heile opningstida. Sal og skjenking må  
leggjast opp slik at grunnlaget for utrekning av sals- og skjenkeavgift vert korrekt. 

Tapping og betaling for det som skal serverast av alkohol, skal gå føre seg i det avgrensa området 
der alkoholen skal konsumerast. 
 
Skjenkeløyveperiode: 29.05.2019 – 30.09.2020. 
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Serveringsløyvet vert i medhald av Serveringslova § 3 utvida til å omfatta avskjerma uteområde.” 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Ein gjekk no vidare på sakslista etter oppsett saksrekkjefølgje. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

032/19: 1. gongs handsaming - Detaljregulering Hosanger Næringsområde - PlanID 

12532015003 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 

I medhald av plan og bygningslova §§ 12-10 og 12-11 vert framlegg til plan for Detaljregulering 
Hosanger Næring PlanID 12532016006 datert, plankart datert 02.05.2019, planskildring datert 
02.05.2019, føresegner datert 24.05.2019, VA rammeplan datert 05.04.2017 og tilhøyrande 
vedlegg lagt ut til høyring og offentleg ettersyn. 

 

Før endeleg vedtak av plan må reell flaumfarekartlegging gjennomførast og eventuelle 
rekkjefølgekrav knytt til sikring/flaumførebygging må formulerast i føresegnene. 
Dimensjonerande skredtype med gjentaksintervall (årleg nominellt sannsyn jamfør teknisk 
forskrift) må kartfestast og omtalast i føresegnene.   

 

Planen erstattar deler av Hosanger sentrum PlanID 504_63 og heile Hosanger industriområde 
PlanID 2008300.  

 

   

   

05.06.2019 FORMANNSKAPET 

Johannes Bysheim, AP, bad om vurdering av gildskap i saka, både som tilsett i Mjøs Metall AS og som 
son til ein av grunneigarane innanfor planområdet - han tok ikkje del i møtet ved avgjerd om gildskap 
- 8 medlemmer til stades. 
 
AVRØYSTING - gildskap 
Johannes Bysheim vart samrøystes kjend ugild.  
Vedtaket vart gjort med heimel i fvl. § 6, 2. ledd, .. Likeså er han ugild når andre særegne forhold 
foreligger som er egnet til å svekke tilliten til hans upartiskhet, blant annet skal legges vekt på om 
avgjørelsen i saken kan innebære særlig fordel, tap eller ulempe for ham selv eller noen han har nær 
personlig tilknytning til. 
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--------------------------------------------------- 
 
AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd. 
 
 

 

FS - 038/19 VEDTAK: 

"I medhald av plan og bygningslova §§ 12-10 og 12-11 vert framlegg til plan for Detaljregulering 
Hosanger Næring PlanID 12532016006 datert, plankart datert 02.05.2019, planskildring datert 
02.05.2019, føresegner datert 24.05.2019, VA rammeplan datert 05.04.2017 og tilhøyrande vedlegg 
lagt ut til høyring og offentleg ettersyn. 

Før endeleg vedtak av plan må reell flaumfarekartlegging gjennomførast og eventuelle 
rekkjefølgekrav knytt til sikring/flaumførebygging må formulerast i føresegnene. Dimensjonerande 
skredtype med gjentaksintervall (årleg nominellt sannsyn jamfør teknisk forskrift) må kartfestast 
og omtalast i føresegnene.   

Planen erstattar deler av Hosanger sentrum PlanID 504_63 og heile Hosanger industriområde 
PlanID 2008300."  

 

 

12.06.2019 PLAN- OG KOMMUNALTEKNISK UTVAL 

Seksjonsleiar samfunnsutvikling var til stades ved utvalet si handsaming. Ho refererte og kort frå  
handsaminga av saka i formannskapet. 
------------------------------------------------- 
 
AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd. 
 
 

PL - 062/19 VEDTAK: 

"I medhald av plan og bygningslova §§ 12-10 og 12-11 vert framlegg til plan for Detaljregulering 
Hosanger Næring PlanID 12532016006 datert, plankart datert 02.05.2019, planskildring datert 
02.05.2019, føresegner datert 24.05.2019, VA rammeplan datert 05.04.2017 og tilhøyrande vedlegg 
lagt ut til høyring og offentleg ettersyn. 

 

Før endeleg vedtak av plan må reell flaumfarekartlegging gjennomførast og eventuelle 
rekkjefølgekrav knytt til sikring/flaumførebygging må formulerast i føresegnene. Dimensjonerande 
skredtype med gjentaksintervall (årleg nominellt sannsyn jamfør teknisk forskrift) må kartfestast 
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og omtalast i føresegnene. 

Planen erstattar deler av Hosanger sentrum PlanID 504_63 og heile Hosanger industriområde 
PlanID 2008300." 

 

19.06.2019 HERADSSTYRET 

Sektorleiar samfunnsutvikling var til stades ved heradsstyret si handsaming. 
--------------------------------------------- 
AVRØYSTING 
Formannskapet sitt framlegg vart samrøystes vedteke 
 

HS - 032/19 VEDTAK: 

"I medhald av plan og bygningslova §§ 12-10 og 12-11 vert framlegg til plan for Detaljregulering 
Hosanger Næring PlanID 12532016006 datert, plankart datert 02.05.2019, planskildring datert 
02.05.2019, føresegner datert 24.05.2019, VA rammeplan datert 05.04.2017 og tilhøyrande vedlegg 
lagt ut til høyring og offentleg ettersyn. 

Før endeleg vedtak av plan må reell flaumfarekartlegging gjennomførast og eventuelle 
rekkjefølgekrav knytt til sikring/flaumførebygging må formulerast i føresegnene. Dimensjonerande 
skredtype med gjentaksintervall (årleg nominellt sannsyn jamfør teknisk forskrift) må kartfestast 
og omtalast i føresegnene.   

Planen erstattar deler av Hosanger sentrum PlanID 504_63 og heile Hosanger industriområde 
PlanID 2008300."  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

033/19: Planinitiativ til avklaring- detaljregulering Hoshovdstølen bustad og strandsone 

planID 12532019003 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Heradsstyret vedtek, med heimel i plan-og bygningslova §§ 12-1 og 12-3, oppstart av arbeid med 
privat detaljregulering Hoshovdstølen bustad og strandsone planID 12532019003 gbnr 87/3 m.fl. 
med planavgrensing dagsett 090519.  

   

   

05.06.2019 FORMANNSKAPET 

 
AVRØYSTING 
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Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd. 
 

FS - 039/19 VEDTAK: 

"Heradsstyret vedtek, med heimel i plan-og bygningslova §§ 12-1 og 12-3, oppstart av arbeid med 
privat detaljregulering Hoshovdstølen bustad og strandsone planID 12532019003 gbnr 87/3 m.fl. 
med planavgrensing dagsett 090519."  

 

 

12.06.2019 PLAN- OG KOMMUNALTEKNISK UTVAL 

Seksjonsleiar samfunnsutvikling var til stades i møtet ved utvalet si handsaming. Ho referte og kort 
frå handsaminga av saka i formannskapet. 
------------------------------------------------------------ 
 
AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd 
 

PL - 063/19 VEDTAK: 

"Heradsstyret vedtek, med heimel i plan-og bygningslova §§ 12-1 og 12-3, oppstart av arbeid med 
privat detaljregulering Hoshovdstølen bustad og strandsone planID 12532019003 gbnr 87/3 m.fl. 
med planavgrensing dagsett 090519." 

 

19.06.2019 HERADSSTYRET 

Sektorleiar samfunnsutvikling var til stades ved heradsstyret si handsaming. 
----------------------------------------- 
Kar L. Mjøs, KRF, bad om vurdering av sin gildskap i saka som tiltakshavar - ho tok ikkje del i møtet 
ved avgjerd om gildskap - Bjarte Aarland, KRF, møtte som vara - 24 medlemmer/varamedlemmer til 
stades. 
 
Avrøysting gildskap 
Kari L. Mjøs, KRF, vart samrøystes kjend ugild.  
Vedtaket vart gjort med heimel i fvl. § 6, 1. ledd, bokstav a .... en offentlig tjenestemann er ugild til å 
tilrettelegge grunnlaget for en avgjørelse eller til å treffe avgjørelse i en forvaltningssak a når han selv 
er part i saken; ...  . 
----------------------------------------- 
 
AVRØYSTING 
Formannskapet sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

HS - 033/19 VEDTAK: 

"Heradsstyret vedtek, med heimel i plan-og bygningslova §§ 12-1 og 12-3, oppstart av arbeid med 
privat detaljregulering Hoshovdstølen bustad og strandsone planID 12532019003 gbnr 87/3 m.fl. 
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med planavgrensing dagsett 090519."  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

034/19: Nærings- og samfunnsutviklingsfond - godkjenning av vedtekter 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Heradstyret vedtek vedtekter for Nærings- og samfunnsutviklingsfond for Osterøy slik dei er lagt 
fram i vedlegg til saka.» 
 

   

   

05.06.2019 FORMANNSKAPET 

Kjersti Vevatne, V, gjorde slikt framlegg:  "Endring i § 6: Første paragraf går ut og vert erstatta av: 
Fondet vert leia av eit fondsstyre som er samansett av fem medlemar der ein er leiar. Desse skal 
oppnemnast av formannskapet og ha ulik og supplerande kompetanse innan økonomi, organisasjon, 
næringsliv og reiseliv. Medlemmer eller varamedlemmer til heradsstyret kan ikkje sitte i fondsstyret. 
Fondsstyret avgjer disponeringa av fondet sine midlar etter § § 3-5. Medlemmer sit i to år, leiar skal 
veljast kvart år." 
 
Alf T. Mortensen, FRP, gjorde slikt framlegg: "Saka vert oversendt heradstyret utan innstilling. 
Teksten bør formulerast bedre før heradstyret, slik at det vert meir tydeleg kva som er meint med til 
dømes føremålet med fondet." 
 
AVRØYSTING 
Alf T. Mortensen, FRP sitt framlegg  - 8 røyster (1KRF,2FRP,2AP,1MDG,1H,1SP) 
Kjersti Vevatne, V    - 1 røyster (1V) 
------------------------------------------------ 
Formannskapet bad om at ordføraren kallar inn gruppeleiarane til møte for vidare arbeid med 
presisering av ordlyden i vedtektene før heradsstyret si handsaming. 
 

FS - 048/19 VEDTAK: 

"Saka vert oversendt heradstyret utan innstilling. 
Teksten bør formulerast bedre før heradstyret, slik at det vert meir tydeleg kva som er meint med til 
dømes føremålet med fondet." 

 

 

19.06.2019 HERADSSTYRET 

Jon F. Blichfeldt, MDG, gjorde slikt framlegg om tillegg: "§2 Føremål 
Nærings- og samfunnsutviklingsfondet skal sikre bærekraftig utvikling i Osterøy kommune og vera eit 
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verkemiddel i arbeidet med å 
• fremje og styrka næringsaktivitet 
• skape fleire arbeidsplassar 
• fremje og styrka frivillig arbeid i kommunen 
 
Det skal vera hovudfokus på områdene 
• industri 
• landbruk 
• havbruk 
• reiseliv 
 
Tiltak som nyttar fornybare ressursar, skal prioriterast. 
 
Nærings- og samfunnsutviklingsfondet skal vera eit verkemiddel for: 
 
1. Bedrifter, støtte til bedriftsutvikling/etablering 
Fremje, styrke og profilera næringsliv og sysselsetting i kommunen. 
 
2. Kommunale tiltak/prosjekt - støtte til kommunen sitt eige arbeid med næringsutvikling og frivillig 
arbeid. 
Styrke og fremje kommunen sitt arbeid med næringsutvikling og frivillig arbeid. 
Dette inkluderer kommunale tiltak og opnar også for omsøking frå andre aktørar. 
 
Fondet kan nyttast til å løne tilsette i arbeidet med å forvalte fondet i tråd med vedtektene. 
 
Fondet skal ha ein strategisk næringsplan (SNP) som skal vera eit styringsdokument for tildeling av 
støtte frå fondet. 
 
Det kan ikkje gjerast tilskot til sanering av gjeld eller til den daglege drifta av private eller kommunale 
verksemder." 
 
AVRØYSTING 
Formannskapet sitt framlegg - samrøystes vedteke 
Jon F. Blichfeldt sitt framlegg - vedteke med 16 røyster (2MDG,7AP,1uavh.,3KRF,3H 
                                                                                       mot 9 røyster (6FRP,1H,2SP) 
 

HS - 034/19 VEDTAK: 

«Heradstyret vedtek vedtekter for Nærings- og samfunnsutviklingsfond for Osterøy slik dei er lagt fram i 
vedlegg til saka og med slikt tillegg  til vedtektene  

§2 Føremål: 
Nærings- og samfunnsutviklingsfondet skal sikre bærekraftig utvikling i Osterøy kommune og vera 
eit verkemiddel i arbeidet med å 
• fremje og styrka næringsaktivitet 
• skape fleire arbeidsplassar 
• fremje og styrka frivillig arbeid i kommunen 
 
Det skal vera hovudfokus på områda 
• industri 
• landbruk 
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• havbruk 
• reiseliv 
 
Tiltak som nyttar fornybare ressursar, skal prioriterast. 
 
Nærings- og samfunnsutviklingsfondet skal vera eit verkemiddel for: 
 
1. Bedrifter, støtte til bedriftsutvikling/etablering 
Fremje, styrke og profilera næringsliv og sysselsetting i kommunen. 
 
2. Kommunale tiltak/prosjekt - støtte til kommunen sitt eige arbeid med næringsutvikling og 
frivillig arbeid. 
Styrke og fremje kommunen sitt arbeid med næringsutvikling og frivillig arbeid. 
Dette inkluderer kommunale tiltak og opnar også for omsøking frå andre aktørar. 
 
Fondet kan nyttast til å løne tilsette i arbeidet med å forvalte fondet i tråd med vedtektene. 
 
Fondet skal ha ein strategisk næringsplan (SNP) som skal vera eit styringsdokument for tildeling av 
støtte frå fondet. 
 
Det kan ikkje gjerast tilskot til sanering av gjeld eller til den daglege drifta av private eller 
kommunale verksemder." 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

035/19: Oppstart prosjekt Arena for næringsutvikling 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Heradstyret gir ei rammeløyving på kr 5 millioner til prosjekt «Arena for Næringsutvikling» og 
tildeler oppdraget til Osterøy utvikling AS.  Midlane vert teke frå Fond for Nærings- og 
samfunnsutvikling. Prosjektet skal starte opp i august 2019 og vare i 3 år. Prosjektet skal også 
tilrettelegge for eit fysisk tilhald sentralt i Lonevåg, og heradstyret gir prosjektet mandat til å 
inngå leigekontrakt med Lonevåg utvikling AS for leige av lokale i bankbygget i Lonevåg.» 
 

   

   

05.06.2019 FORMANNSKAPET 

Rita Tveiten, AP og Johannes Bysheim, AP, bad om gildskapsvurdering som h.v. styreleiar og 
styremedlem i Osterøy Utvikling AS. Jon Flydal Blichfeldt, MDG, bad om gildskapsvurdering som 
varamedlem til styret det same selskapet - dei tok ikkje del i møtet ved avgjerd om gildskap - Jørgen 
Varden, AP, møtte som vara - 7 medlemmer/varamedlemmer til stades. 
 
AVRØYSTING - gildskap 
Rita Tveiten   -  samrøystes kjend ugild 
Johannes Bysheim   - samrøystes kjend ugild 
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Vedtaket vart gjort med heimel i fvl. § 6, 1. ledd, bokstav e, pkt. 2 ... når han leder eller har ledende 
stilling i, eller er medlem i styret for et selskap som er part i saken. 
 
Jon Flydal Blichfeldt - samrøystes kjend ugild 
Vedtaket vart gjort med heimel i fvl. § 6. 2. ledd, .. Likeså er han ugild når andre særegne forhold 
foreligger somer egnet til å svekke tilliten til hans upartiskhet, blant annet skal legges vekt på om 
avgjørelsen i saken kan innebære særlig fordel, tap eller ulempe for ham selv eller noen som han har 
nær personlig tilknytning til... . 
-------------------------------------------- 
 
Alf T. Mortensen, FRP, gjorde slikt framlegg: "Saka vert oversendt heradstyret utan innstilling. Saka er 
litt dårleg opplyst på enkelte punkt, og dette bør klargjerast meir før den er moden for vedtak. 
I tillegg er ikkje fond som skal avgje midlar til prosjektet oppretta, og difor kan ikkje vedtak fattast." 
 
 
AVRØYSTING 
Alf T. Mortensen sitt framlegg   - samrøystes vedteke 
 

FS - 049/19 VEDTAK: 

"Saka vert oversendt heradstyret utan innstilling. Saka er litt dårleg opplyst på enkelte punkt, og 
dette bør klargjerast meir før den er moden for vedtak. 
I tillegg er ikkje fond som skal avgje midlar til prosjektet oppretta, og difor kan ikkje vedtak 
fattast." 

 

19.06.2019 HERADSSTYRET 

Rita Tveiten, AP, bad om vurdering av sin gildskap som styreleiar i Osterøy utvikling AS. 
 
Ragnar J. Tyssebotn, FRP, bad om vurdering av sin gildskap som styremedlem i Osterøy utvikling AS. 
 
Ingemar Tepstad, H, Jon F. Blichfeldt, MDG og Sigmund Faugstad, FRP, bad om vurdering av gildskap 
som varamedlemmer i styret for Osterøy utvikling AS - desse fem tok ikkje del i møtet ved avgjerd om 
gildskap - Hans Kvåle, AP, John Tysse, FRP, Birger Skår, H, Trude Tomren, MDG og Svein J. Bernes, 
FRP, møtte som vara - 25 medlemmer/varamedlemmer til stades. 
 
Ingemar Tepstad, H, viste til at ikkje har møtt på styremøte i selskapet. 
 
Jon F. Blichfeldt, MDG, viste til at han ikkje har delteke i styremøte og heller ikkje i denne saka. 
 
SIgmund Faugstad, FRP, viste til at han ikkje har møtt i styret på lang tid, og har ikkje delteke i denne 
saka. 
 
Avrøysting gildskap 
Rita Tveiten   - vart samrøystes kjend ugild  
Ragnar J. TYssebotn,  - vart samrøystes kjend ugild samrøystes  
Vedtaket vart gjort med heimel i fvl. § 6, 1. ledd, bokstad e, nr. 2 ... når han leder eller har ledende 
stilling i, eller er medlem i styret for et selskap som er part i saken. 
 
Varamedlemmer til styret 
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Ingemar Tepstad    -  vart samrøystes kjend gild  
Jon F. Blichfeldt, MDG                 -  vart samrøystes kjend gild  
Sigmund Faugstad    -  vart samrøystes kjend gild  
Heradsstyret fann at det ikkje låg føre grunnlag for ugildskap etter fvl. § 6, 1. ledd, bokstav a -e,  og 
heller ikkje etter 2. ledd .... Likeså er han ugild når andre særegne forhold foreligger somer egnet til å 
svekke tilliten til hans upartiskhet, blant annet skal legges vekt på om avgjørelsen i saken kan 
innebære særlig fordel, tap eller ulempe for ham selv eller noen som han har nær personlig tilknytning 
til... . 
----------------------------------------------------- 
 
Ingemar Tepstad, H, Jon F. Blichfeldt, MDG og Sigmund Faugstad, FRP kom tilbake til møtet - Birger 
Skår, H, Trude Tomren, MDG og Svein J. Bernes, FRP gjekk frå møtet - 25 
medlemmer/varamedlemmer til stades 
----------------------------------------------------- 
 
Ordføraren, gjorde slikt framlegg om tillegg: "Osterøy Utvikling AS kjem innan utgangen av året 
tilbake til heradsstyret med forslag til prosjektmandat som viser nærare organisering med forslag til 
styringsgruppe m.m., leveransar, økonomiske rammer/budsjett og hovudmilepælar for prosjektet." 
 
AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg med slikt  
tillegg som foreslått i møtet   - samrøystes vedteke 
 

HS - 035/19 VEDTAK: 

«Heradstyret gir ei rammeløyving på kr 5 millioner til prosjekt «Arena for Næringsutvikling» og 
tildeler oppdraget til Osterøy utvikling AS.  Midlane vert teke frå Fond for Nærings- og 
samfunnsutvikling. Prosjektet skal starte opp i august 2019 og vare i 3 år. Prosjektet skal også 
tilrettelegge for eit fysisk tilhald sentralt i Lonevåg, og heradstyret gir prosjektet mandat til å inngå 
leigekontrakt med Lonevåg utvikling AS for leige av lokale i bankbygget i Lonevåg.  
Osterøy Utvikling AS kjem innan utgangen av året tilbake til heradsstyret med forslag til 
prosjektmandat som viser nærare organisering med forslag til styringsgruppe m.m., leveransar, 
økonomiske rammer/budsjett og hovudmilepælar for prosjektet." 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

036/19: Økonomirapport 1. tertial 2019 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Økonomirapport  pr. 01. tertial vert teken til vitande.» 

 

   

   

05.06.2019 FORMANNSKAPET 
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Økonomisjefen var til stades ved handsaminga  
--------------------------------------------- 
Formannskapet stilte spørsmål kring høgt sjukefråver for nokre tenesteområde, meirforbruk på 
brøyting/strøing, mindreinntekt på kart/oppmåling, detaljeringsnivå i rapporteringa og status  for 
budsjetterte inntekter.  
-------------------------------------------- 
 
AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd. 
 
 

FS - 043/19 VEDTAK: 

«Økonomirapport  pr. 01. tertial vert teken til vitande.» 

 

19.06.2019 HERADSSTYRET 

 
AVRØYSTING 
Formannskapet sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

HS - 036/19 VEDTAK: 

«Økonomirapport  pr. 01. tertial vert teken til vitande.» 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

037/19: Økonomiplan 2020 - 2023 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Heradsstyre tek førebels ramme for arbeidet med budsjett 2020 og økonomiplan 2020 – 2023 til 
vitande.» 

   

   

05.06.2019 FORMANNSKAPET 

Økonomisjefen var til stades i møtet ved handsaminga. 
-------------------------------------------------- 
Ordføraren stilte spørsmål om årsaker til større underskot i økonomiplanen. 
 
Økonomisjefen viste m.a. til driftsunderskot i 2019, mindre inntekter og høgare utgifter som følgje av 
nye lovpålagte tiltak. 
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-------------------------------------------------- 
 
AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd 
 

FS - 044/19 VEDTAK: 

«Heradsstyre tek førebels ramme for arbeidet med budsjett 2020 og økonomiplan 2020 – 2023 til 
vitande.» 

 

 

 

19.06.2019 HERADSSTYRET 

 
AVRØYSTING 
Formannskapet sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

HS - 037/19 VEDTAK: 

«Heradsstyre tek førebels ramme for arbeidet med budsjett 2020 og økonomiplan 2020 – 2023 til 
vitande.» 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

038/19: Søknader om fritak for eigedomsskatt for bygningar medhistorisk verdi 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 

«Eigedom med gnr. 29/bnr. 58 tilhøyrande Museumssenteret i Hordaland får fritak for eigedoms-
skatt. Fritaket vert gitt  med heimel i eigedomsskattelova § 7 , bokstav a. 

 

Eigedom gnr. 46/bnr. 2 tilhøyrande Janne Kallestad og Magne Raknes får ikkje fritak for 
eigedomsskatt. Avslaget vert gitt med heimel i eigedomsskattelova § 7 , bokstav b. 

 

Mynde til å avgjera einskildsaker om skattefritak vert delegert til Formannskapet, jfr.  



 

 

 

Protokoll heradsstyret 10.06.2019 
side 20 
 

eigedomsskattelova § 7 c. Delegeringsreglementet vert oppdatert i tråd med dette.» 

 

   

   

05.06.2019 FORMANNSKAPET 

Kjersti Vevatne, V, gjorde slikt framlegg om endring i punkt nr. 2: Eigedom gnr. 46/bnr. 2 tilhøyrande 
Janne Kallestad og Magne Raknes får fritak for eigedomsskatt. Fritaket vert gitt med heimel i 
eigedomsskattelova § 7 , bokstav b." 
 
AVRØYSTING 
Alternativ avrøysting 
Rådmannen sitt framlegg  - 5 røyster (1KRF,2AP, 1SP,1H) 
Kjersti Vevatne sitt framlegg  - 4 røyster (1V,2FRP, 1MDG) 
 

FS - 047/19 VEDTAK: 

«Eigedom med gnr. 29/bnr. 58 tilhøyrande Museumssenteret i Hordaland får fritak for eigedoms-
skatt. Fritaket vert gitt  med heimel i eigedomsskattelova § 7 , bokstav a. 

Eigedom gnr. 46/bnr. 2 tilhøyrande Janne Kallestad og Magne Raknes får ikkje fritak for 
eigedomsskatt. Avslaget vert gitt med heimel i eigedomsskattelova § 7 , bokstav b. 

Mynde til å avgjera einskildsaker om skattefritak vert delegert til Formannskapet, jfr.  
eigedomsskattelova § 7 c. Delegeringsreglementet vert oppdatert i tråd med dette.» 

 

19.06.2019 HERADSSTYRET 

Jon F. Blichfeldt, MDG, gjorde slikt framlegg:" Janne Kallestad og Magne Raknes får fritak for 
eigedomsskatt. Fritaket vert gitt med heimel i eigedomsskattelova § 7 , bokstav b." 
 
AVRØYSTING 
Alternativ avrøysting 
F.skapet sitt framlegg    - 19 røyster (7AP,1uavh.,4H,2SP,3KRF,2FRP)  
Jon F. Blichfeldt sitt framlegg  -   6 røyster (2MDG,4FRP) 
 

HS - 038/19 VEDTAK: 

«Eigedom med gnr. 29/bnr. 58 tilhøyrande Museumssenteret i Hordaland får fritak for 
eigedomsskatt. Fritaket vert gitt  med heimel i eigedomsskattelova § 7 , bokstav a. 

Eigedom gnr. 46/bnr. 2 tilhøyrande Janne Kallestad og Magne Raknes får ikkje fritak for 
eigedomsskatt. Avslaget vert gitt med heimel i eigedomsskattelova § 7 , bokstav b. 

Mynde til å avgjera einskildsaker om skattefritak vert delegert til Formannskapet, jfr.  
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eigedomsskattelova § 7 c. Delegeringsreglementet vert oppdatert i tråd med dette.» 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

039/19: Osterøy museum - etttergjeving av kommunalt lån i samband med kjøp av 

Gjerstadheimen 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Osterøy kommune ettergir lånet kommunen gav til Museumssenteret i Hordaland i samband 
med kjøp av Gjerstadheimen i 2015. Saldo ved utgangen av 2019 kr er 1,3 mill kr.» 

   

   

05.06.2019 FORMANNSKAPET 

 
AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg fall samrøystes. 
 

FS - 046/19 VEDTAK: 

«Osterøy kommune avslår å ettergi lånet kommunen gav til Museumssenteret i Hordaland i 
samband med kjøp av Gjerstadheimen i 2015. Saldo ved utgangen av 2019 kr er 1,3 mill kr.» 

 

19.06.2019 HERADSSTYRET 

Sissel M. Romslo, AP, bad om vurdering av gildskap for sitt vedkomande som styreleiar i Stiftinga 
Osterøy museum - ho tok ikkje del i møtet ved avgjerd om gildskap - 24 
medlemmer/varamedlemmer til stades.  
 
Avrøysting - gildskap 
Sissel M. Romslo vart samrøystes kjend ugild.  
Vedtaket vart gjort med heimel i fvl. § 6, 1. ledd, bokstav e, nr. 1  ... er ugild til å rettelegge 
grunnlaget for en avgjørelse eller treffe avgjørelse i en forvaltningssak .. når han leder eller har 
ledende stilling i, eller er medlem av styret i ..... stiftelse som er part i saka. 
 
 
AVRØYSTING 
Formannskapet sitt framlegg  - samrøystes vedteke 
 

HS - 039/19 VEDTAK: 

«Osterøy kommune avslår å ettergi lånet kommunen gav til Museumssenteret i Hordaland i 
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samband med kjøp av Gjerstadheimen i 2015. Saldo ved utgangen av 2019 kr er 1,3 mill kr.» 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

040/19: Omsorg+ 2020 - 2040 - eit vegval for Osterøy kommune 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Heradsstyret vedtar alternativ 2 som modell for utvikling av Omsorg+ i Osterøy kommune, slik 
rådmannen tilrår i saksframstillinga. 

   

   

05.06.2019 FORMANNSKAPET 

 
AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd. 
 

 

FS - 045/19 VEDTAK: 

"Heradsstyret vedtar alternativ 2 som modell for utvikling av Omsorg+ i Osterøy kommune, slik 
rådmannen tilrår i saksframstillinga." 

 

19.06.2019 HERADSSTYRET 

Rita Tveiten, AP, gjorde slikt framlegg: "Rådmannen får i oppdrag å greia ut, i første omgang Lonevåg 
som alternativ plassering av omsorg+ bustader. I utgreiinga må det vurderast nytte for brukarane, 
t.d. i høve trivsel og meisting i eige liv, effektiv ressursutnytting for kommunen, herunder rasjonell 
utnytting av helsepersonell samt økonomiske konsekvensar av eit slikt alternativ. Det må også 
vurderast korleis samarbeid med private utbyggjarar kan koma til nytte. 
Grunngjeving: 
Meistring og deltaking i samfunnet er viktig for å oppretthalda god helse og trivsel og er strekt 
vektlagt i Regjeringa sin strategi «Leve hele livet». I eit slikt perspektiv kan ein sjå føre seg at det å 
vera tett på eit pulserande liv har betydning. Det er mange argument som talar for at Omsorg + 
bustader bør leggjast i nærleiken der det er sørvistilbod som butikk, kafé, post, bibliotek, fritidstilbod, 
kommunikasjon som buss og taxi, kommunale tenester m.m. som også andre enn dei som bur i 
Omsorg+ bustader nyttar. Det handlar om å vera tett på dagleglivet som utgjer «pulsen» i nærmiljø 
og samfunn." 
 
Framlegget vart trekt før avrøysting. 
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Rita Tveiten, AP, gjorde slikt nytt framlegg: "Planen vert gjennomført som framlagt kva gjeld første 
byggetrinn, demenslandsbyen. I neste omgang skal framlegget under vurderast før endeleg vedtak 
vert fatta om lokalisering av omsorg+. Rådmannen får i oppdrag å greia ut, i første omgang Lonevåg 
som alternativ plassering av omsorg+ bustader. I utgreiinga må det vurderast nytte for brukarane, 
t.d. i høve trivsel og meistring i eige liv, effektiv ressursutnytting for kommunen, herunder rasjonell 
utnytting av helsepersonell samt økonomiske konsekvensar av eit slikt alternativ. Det må også 
vurderast korleis samarbeid med private utbyggjarar kan koma til nytte. 
Grunngjeving: 
Meistring og deltaking i samfunnet er viktig for å oppretthalda god helse og trivsel og er strekt 
vektlagt i Regjeringa sin strategi «Leve hele livet». I eit slikt perspektiv kan ein sjå føre seg at det å 
vera tett på eit pulserande liv har betydning. Det er mange argument som talar for at Omsorg + 
bustader bør leggjast i nærleiken der det er sørvistilbod som butikk, kafé, post, bibliotek, fritidstilbod, 
kommunikasjon som buss og taxi, kommunale tenester m.m. som også andre enn dei som bur i 
Omsorg+ bustader nyttar. Det handlar om å vera tett på dagleglivet som utgjer «pulsen» i nærmiljø 
og samfunn." 
 
AVRØYSTING 
Alternativ avrøysting 
Formannskapet sitt framlegg  - 15 røyster (3KRF,2SP,2MDG,4H,4FRP 
Rita Tveiten sitt framlegg  -  11 røyster  (7AP,1uavh, 1KRF,2FRP, ) 
----------------------------------------------------------- 
I slutten av møtet gjorde heradsstyret vedtak om å ta saka  opp til ny avrøysting. 
 
AVRØYSTING 
Alternativ avrøysting 
Formannskapet sitt framlegg  - 11røyster (3KRF,2SP,2MDG,4H,) 
Rita Tveiten sitt framlegg  -  15 røyster  (7AP,1uavh, 1KRF,6FRP, ) 
 

HS - 040/19 VEDTAK: 

"Planen vert gjennomført som framlagt kva gjeld første byggetrinn, demenslandsbyen. I neste 
omgang skal framlegget under vurderast før endeleg vedtak vert fatta om lokalisering av omsorg+. 
 
Rådmannen får i oppdrag å greia ut, i første omgang Lonevåg som alternativ plassering av omsorg+ 
bustader. I utgreiinga må det vurderast nytte for brukarane, t.d. i høve trivsel og meistring i eige 
liv, effektiv ressursutnytting for kommunen, herunder rasjonell utnytting av helsepersonell samt 
økonomiske konsekvensar av eit slikt alternativ. Det må også vurderast korleis samarbeid med 
private utbyggjarar kan koma til nytte. 
 
Grunngjeving: 
Meistring og deltaking i samfunnet er viktig for å oppretthalda god helse og trivsel og er strekt 
vektlagt i Regjeringa sin strategi «Leve hele livet». I eit slikt perspektiv kan ein sjå føre seg at det å 
vera tett på eit pulserande liv har betydning. Det er mange argument som talar for at Omsorg + 
bustader bør leggjast i nærleiken der det er sørvistilbod som butikk, kafé, post, bibliotek, 
fritidstilbod, kommunikasjon som buss og taxi, kommunale tenester m.m. som også andre enn dei 
som bur i Omsorg+ bustader nyttar. Det handlar om å vera tett på dagleglivet som utgjer «pulsen» 
i nærmiljø og samfunn." 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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041/19: Samlokalisering av ambulanse, brann og tekniske tenester 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

enten 

Alternativ 1: 

«Rådmannen gis mynde til å forhandle kjøp av gnr. 4 bnr. 100 og bnr. 110 med påståande 
bygningsmasse inkludet tilpasning og ombygning med ein kostnadsramme inntil 40 millionar.» 

eller 

Alternativ 2: 

«Rådmannen gis mynde til å forhandle kjøp av tomt for samlokalisering av brann, tekniske 
tenester og ambulanse i nytt bygg med ein kostnadsramme inntil 41 millionar.  

   

   

05.06.2019 FORMANNSKAPET 

Alf T. Mortensen, FRP, gjorde slikt framlegg: "Saka vert oversendt heradsstyret utan innstilling." 
------------------------------------------------------- 
 
Det vart halde pause i drøftingane frå kl. 18.45 - kl. 18.50 med gruppemøte for AP og FRP. 
------------------------------------------------------- 
 
AVRØYSTING 
Alf T. Mortensen sitt framlegg  - samrøystes vedteke 
 
 

FS - 052/19 VEDTAK: 

"Saka vert oversendt heradsstyret utan innstilling." 

 

19.06.2019 HERADSSTYRET 

Johannes Haugland, SP, bad om vurdering av sin gildskap i saka, då Osterøy kommune f.t. har 
leigeavtale i sonen sitt bygg på Hauge - han tok ikkje del i møtet ved avgjerd om gildskap - 24 
medlemmer/varamedlemmer til stades 
 
Avrøysting gildskap 
Johannes Haugland, SP, vart samrøystes kjend ugild. 
Vedtaket vart gjort med heimel i fvl. § 6, 2. ledd, bokstav b ... er ugild til å tilrettelegge for en 
avgjørelse eller til å treffe avgjørelse i en forvaltningssak når han er i slekt eller svogerskap med en 
part i opp- eller nedstigende linje ...... . 
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---------------------------------- 
 
Lars Fjeldstad, SP, gjorde slikt framlegg: "Heradsstyret bevilger ei ramma på inn til 41 millionar og 
gjev rådmannen mynde til å greie ut den beste løysinga for ei samlokalisering av brann, ambulanse 
og tekniske tenester. Rådmannen kjem attende til Heradsstyret med eit endeleg framlegg til beste 
løysing og kostnadsramme når dette foreligg." 
 
 
Ragnar J. Tyssebotn, FRP, gjorde slikt framlegg: "Saka vert utsett. Grunngjeving: Garden som Osterøy 
kommune kjøpte hjå Jan Birger Hauge vert utgreia. Forutsetningane med kjøpet var at Osterøy 
kommune skulle bruka den til å byggja kommunalt bygg som kan samla sjukebil, brannstasjon, 
vaktmeistertenester, kommunen sin uteseksjon og eventuelt politiet." 
 
AVRØYSTING - utsetjing 
Framlegget fall med 18 røyster (3KRF,1SP,2MDG,4H,7AP,1Uavh.) mot 6 røyster (6FRP) 
------------------------------------------------ 
 
 
 
AVRØYSTING 
Lars Fjeldstad sitt framleg  - vedeke med 21 røyster (1SP,2MDG,3FRP,3KRF,4H,7AP,1uavh.)  
                                                                       mot 3 røyster (3FRP) 
 

HS - 041/19 VEDTAK: 

"Heradsstyret bevilger ei ramma på inn til 41 millionar og gjev rådmannen mynde til å greie ut den 
beste løysinga for ei samlokalisering av brann, ambulanse og tekniske tenester. 
 
Rådmannen kjem attende til Heradsstyret med eit endeleg framlegg til beste løysing og 
kostnadsramme når dette foreligg." 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

042/19: BIR AS. Utbygging av bossnett utanfor Bergen sentrum. 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Osterøy kommune har handsama sak frå BIR AS datert 15.05.2018. 

Kommunen har ingen merknader til at det vert utbygging av bossnett også  utanfor Bergen 
sentrum i tråd med vilkår i saka. 

   

   

05.06.2019 FORMANNSKAPET 

Ordføraren, opplyste før handsaminga at utbygginga ikkje vil medføra meirkostnader for dei andre 



 

 

 

Protokoll heradsstyret 10.06.2019 
side 26 
 

eigarkommunane 
 
AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd. 
 

FS - 041/19 VEDTAK: 

"Osterøy kommune har handsama sak frå BIR AS datert 15.05.2018. 

Kommunen har ingen merknader til at det vert utbygging av bossnett også  utanfor Bergen 
sentrum i tråd med vilkår i saka." 

 

19.06.2019 HERADSSTYRET 

Ordføraren opplyste at utbygging ikkje vil medføra meirkostnader for dei andre eigarkommunane. 
------------------------------------------ 
 
 
AVRØYSTING 
Formannskapet sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

HS - 042/19 VEDTAK: 

"Osterøy kommune har handsama sak frå BIR AS datert 15.05.2018. 

Kommunen har ingen merknader til at det vert utbygging av bossnett også  utanfor Bergen 
sentrum i tråd med vilkår i saka." 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

043/19: Høyring - Friviligpolitikk i Osterøy kommune 2019 - 2023 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: Frivilligpolitikk for Osterøy kommune 2019 – 2023 vert lagt ut 
på høyring og offentleg ettersyn i minimum 6 veker.  

 

   

   

05.06.2019 FORMANNSKAPET 

 
AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd. 
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FS - 042/19 VEDTAK: 

" Frivilligpolitikk for Osterøy kommune 2019 – 2023 vert lagt ut på høyring og offentleg ettersyn i 
minimum 6 veker.  

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: Frivilligpolitikk for Osterøy kommune 2019 – 2023 vert lagt ut 
på høyring og offentleg ettersyn i minimum 6 veker." 

 

19.06.2019 HERADSSTYRET 

Jon F. Blichfeldt, MDG, gjorde slikt framlegg: Ny ordlyd under oversriften "Forslag til tiltak:" 
 
"Forslag til tiltak 
Osterøy kommune skal arbeide for å ha ein knutepunktfunksjon der ein fungerer som bindeledd 
mellom alle dei ulike frivillige organisasjonane på Osterøy, kommunen og 
paraplyorganisjonar/søknadsinstansar og andre aktuelle instansar for fremjing av frivillig arbeid. 
Under foreslår vi ulike tiltak som ein kan setja i gong for å styrke samarbeidet og utviklinga av frivillig 
sektor generelt. 
 
Kva tenkjer du ditt lag bidra med? Ta kontakt med Osterøy kommune v/frivilligkoordinator for å få 
hjelp til korleis din organisasjon kan løfta sine interesser eller bidra til at det frivillige arbeidet som 
foregår i Osterøy kommune kjem fleire til gode. Tiltaka er ikkje satt opp i prioritert rekkjefølge, og 
korleis Osterøy kommune bidreg må vurderast ut frå dei ressursane me rår over eller takast med i 
budsjettarbeidet. 
 
Høgre kolonne under "Forslag til tiltak" vert fjerna." 
 
AVRØYSTING 
Formannskapet sitt framlegg  - samrøystes vedteke 
Jon F. Blichfeldt sitt framlegg  - samrøystes vedteke. 
 
 

HS - 043/19 VEDTAK: 

" Frivilligpolitikk for Osterøy kommune 2019 – 2023 vert lagt ut på høyring og offentleg ettersyn i 
minimum 6 veker, med slik endring: Ny ordlyd under oversriften "Forslag til tiltak:" 
 
Forslag til tiltak 
Osterøy kommune skal arbeide for å ha ein knutepunktfunksjon der ein fungerer som bindeledd 
mellom alle dei ulike frivillige organisasjonane på Osterøy, kommunen og 
paraplyorganisjonar/søknadsinstansar og andre aktuelle instansar for fremjing av frivillig arbeid. 
Under foreslår vi ulike tiltak som ein kan setja i gong for å styrke samarbeidet og utviklinga av 
frivillig sektor generelt. 
 
Kva tenkjer du ditt lag bidra med? Ta kontakt med Osterøy kommune v/frivilligkoordinator for å få 
hjelp til korleis din organisasjon kan løfta sine interesser eller bidra til at det frivillige arbeidet som 
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foregår i Osterøy kommune kjem fleire til gode. Tiltaka er ikkje satt opp i prioritert rekkjefølge, og 
korleis Osterøy kommune bidreg må vurderast ut frå dei ressursane me rår over eller takast med i 
budsjettarbeidet. 
 
Høgre kolonne under "Forslag til tiltak" vert fjerna.".  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

044/19: Rullering av handlingsprogram vedr. kommunedelplan for idrett. friluftsliv og 

fysisk aktivitet 2020 - 2023 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: Handlingsprogram for kommunedelplan for idrett, friluftsliv  
og fysisk aktivitet 2020 – 2023 vertvedteke slik det ligg føre. 

 

   

   

05.06.2019 FORMANNSKAPET 

 
AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg  - samrøystes tilrådd 
 

FS - 053/19 VEDTAK: 

"Handlingsprogram for kommunedelplan for idrett, friluftsliv  og fysisk aktivitet 2020 – 2023 
vertvedteke slik det ligg føre." 

 

19.06.2019 HERADSSTYRET 

 
AVRØYSTING 
Formannskapet sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

HS - 044/19 VEDTAK: 

"Handlingsprogram for kommunedelplan for idrett, friluftsliv  og fysisk aktivitet 2020 – 2023 
vertvedteke slik det ligg føre." 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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045/19: Reglement for godtgjersle for politiske verv for valperioden 2019 - 2023 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Reglement for godtgjersle til folkevalde, vedteke i heradsstyret 04.11.2015, sak 060, vert 
vidareført for valperioden 2019 – 2023. Punkt om godtgjersle for bruk av privat PC/datautstyr 
vert teke inn i reglementet.  

 

Reglementet vert å leggja fram for nytt heradsstyre etter valet til ny vurdering og godkjenning 
etter at ny kommunelov er tredd i kraft. 

   

   

05.06.2019 FORMANNSKAPET 

 
AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd. 
 
 

FS - 051/19 VEDTAK: 

«Reglement for godtgjersle til folkevalde, vedteke i heradsstyret 04.11.2015, sak 060, vert 
vidareført for valperioden 2019 – 2023. Punkt om godtgjersle for bruk av privat PC/datautstyr vert 
teke inn i reglementet.  

Reglementet vert å leggja fram for nytt heradsstyre etter valet til ny vurdering og godkjenning 
etter at ny kommunelov er tredd i kraft." 

 

19.06.2019 HERADSSTYRET 

Det vart halde pause i drøftingane frå kl. 22.00 - kl. 22.10 med gruppemøte for MDG og FRP 
------------------------------------------------------ 
 
AVRØYSTING 
Formannskapet sitt framlegg  - samrøystes vedteke 
 

HS - 045/19 VEDTAK: 

«Reglement for godtgjersle til folkevalde, vedteke i heradsstyret 04.11.2015, sak 060, vert 
vidareført for valperioden 2019 – 2023. Punkt om godtgjersle for bruk av privat PC/datautstyr vert 
teke inn i reglementet.  
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Reglementet vert å leggja fram for nytt heradsstyre etter valet til ny vurdering og godkjenning 
etter at ny kommunelov er tredd i kraft." 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Sak 046/19 vart handsama etter sak 031, jfr. vedtak om endra saksrekkjefølgje. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

047/19: Lokal føresegn om utslepp av sanitært avlaupsvatn, høyring. 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:  

Med heimel i ureiningslova, § 12-6 i ureiningsføresegna vert framlegg til lokal føresegn om 
utslepp av sanitært avlaupsvatn send på offentleg høyring. 

 

    

05.06.2019 FORMANNSKAPET 

Ordføraren gjorde slikt framlegg om tillegg til vedtak: "Med heimel i ureiningslova, § 12-6 i 
ureiningsføresegna vert framlegg til lokal føresegn om utslepp av sanitært avlaupsvatn send på 
offentleg høyring, jfr. forvaltningslova § 37." 
 
Alf T. Mortensen, FRP, gjorde slikt framlegg: "Saka vert sendt tilbake til administrasjonen for 
utgreiing av kva konsekvensar det vil føre til for eigedomar innafor dei ulike sonene." 
 
Framlegget vart trekt før avrøysting. 
 
Kjersti Vevatne, V, gjorde slikt framlegg: "Rådmannen presiserer betre kva krav som ligg i dei ulike 
soneinndelingane, slik at det vert klarere kva tid krav til VA-plan vil slå inn." 
 
Kjersti Vevatne, V, gjorde slikt framlegg: Rådmannen presiserer betre kva som meines med 
"vesentleg auke" , slik at det vert klarere kva tid krav til VA-plan vil slå in 
Framlegga vart trekte før avrøysting. 
 
Johannes Bysheim, AP, gjorde slikt framlegg: "Rådmannen presiserer betre kva som meines med 
"vesentleg auke" , slik at det vert klarere kva tid krava i planen vil slå inn." 
 
Alf Terje Mortensen, FRP, gjorde slikt framlegg: "Saka vert sendt tilbake til administrasjonen for 
bedre opplysning av kva konsekvensar det vil føre til for eigedomar innafor dei ulike sonene. Her 
særskilt sone 2 og 3 må opplysast betre. Kor stort tiltak går det an å gjennomføre før det vert krav 
om VA-plan? Kan det søkjast om alternative løyve om til dømes Reinseanlegg som alternative 
løysingar?" 
 



 

 

 

Protokoll heradsstyret 10.06.2019 
side 31 
 

AVRØYSTING - utsetjing 
Alf T. Mortensen sitt framlegg   - 4 røyster (2FRP, 1H,1SP) 
Johannes Bysheim sitt framlegg   - 5 røyster (2AP, 1MDG, 1V,1KRF) 
 
 

FS - 040/19 VEDTAK: 

"Saka vert utsett.  
Rådmannen presiserer betre kva som meines med "vesentleg auke" , slik at det vert klarere kva tid 
krava i planen vil slå inn." 

 

12.06.2019 PLAN- OG KOMMUNALTEKNISK UTVAL 

Utvalsleiar gjorde slikt framlegg: "Saka vert utsett inntil spørsmål frå formannskapet er avklarte, jfr. 
handsaming av saka i formannskapet 05.06.19." 
 
AVRØYSTING - utsetjing 
Utsetjingsframlegget vart samrøystes vedteke. 
 

PL - 075/19 VEDTAK: 

"Saka vert utsett inntil spørsmål frå formannskapet er avklarte, jfr. handsaming av saka i 
formannskapet 05.06.19." 

 

19.06.2019 HERADSSTYRET 

Ordføraren gjorde merksam på utsend notat i saka til møtet i heradsstyret. 
 
AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg  -  samrøystes vedteke 
 

HS - 047/19 VEDTAK: 

"Med heimel i ureiningslova, § 12-6 i ureiningsføresegna vert framlegg til lokal føresegn om 
utslepp av sanitært avlaupsvatn send på offentleg høyring." 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

048/19: Referatsaker og meldingar 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

"Referatsakene vert tekne til vitande." 
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19.06.2019 HERADSSTYRET 

AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 
 

HS - 048/19 VEDTAK: 

"Referatsakene vert tekne til vitande." 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Ny handsaming av sak 040/19 Omsorg+ 2020 – 2040 – eit vegval forOsterøy kommune 

Ragnar J. Tyssebotn, FRP, gjorde slikt framlegg: «Heradsstyret tek sak 040/19 opp til ny avrøysting.» 

 

AVRØYSTING 

 

Ragnar J. Tyssebotn sitt framlegg vart vedteke med 15 røyster (7AP,1Uavh.,6FRP,1KRF)  

                                                                     mot 10 røyster (4H,2KRF,2SP,2MDG) 

------------------------------------------- 

 

Sak 040/19 vart etter dette teke opp til ny avrøysting og det vart gjort nytt vedtak, sjå protokoll H-sak 

040/19. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Andre saker/spørsmål 

 

Rita Tveiten, AP, viste til tidlegare spørsmål om mobbing i skulen og tiltak mot dette, og sa seg ikkje 

nøgd med det mottekne svaret. 

 

Silje M. Vevle, MDG, innsend spørsmål om avvikling av Lyder H. L. Holms legat og bruken av 

restsummen på ca. kr 70000, jfr. H-vedtak av 02.11.2017. 

 

Rådmannen opplyste at kr 20000 vart brukt til helsestasjon for ungdom. Bruken av resterande kr 

50000 må ein koma tilbake til. 

 

Tone Mjelde, Uavh., innsende spørsmål om kostnad med auka bemanning i kommunale barnehagar 

og arbeidet med handlingsplan mot vald og overgrep i nære relasjonar og orienteringar i 

heradsstyret. 

 

Rådmannen viste i sitt svar til at kostnaden med 6 nye stillingar utgjer om lag kr 4,5 mill. 

Handlingsplan for vald og overgrep i nære relasjonarer ein temaplan sektoren sjølv har ansvar for. 

Sektoren har prioritert arbeidet med oppvekstplanen og har ikkje hatt kapasitet til planarbeid utover 

denne.  
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Heradsstyret kan be rådmannen om orientera om det dei ynskjer, og rådmannen avgjer korleis  og 

kven som skal gje orienteringa. I komande valperiode vil ein søkja å leggja inn ei orienteringsøkt for 

kvar sektor i starten  av ordinære heradsstyremøte. 

 

Rita Tveiten, AP, skriftleg spørsmål om vikarbruk i helse- og omsorgssektoren. 

Rådmannen viste til utdelt dokument med svar. 

 

Trafikksikring 

Rådmannen viste til innstilling frå arbeidsgruppa som har arbeidd med revisjon av handlingsdelen i 

Temaplanen for trafikksikring 2016 – 2020.  Rådmannen vil prioritera realisering av tiltaka i planen i 

tillegg til gode innspel frå arbeidsgruppa. Kommunen har starta arbeidet med førebuing av søknad 

om å bli trafikksikker kommune, ei tverrfagleg gruppe er sett ned, og målet er å nå søknadsfristen 01. 

mai 2020. 

 

Vassforsyning i Osterøy 

Rådmannen orienterte om rutiner for kontroll og drift av reinseanlegg. Notat datert 19.06.2019 om 

dette vart delt ut i møtet. 

 

Hamre og Raknes vassverk 

Ragnar J. Tyssebotn, FRP, viste til ny leidning frå Fotlandsvåg vassverk, og stilte spørsmål om 

informasjon til abonnentane tilkopling til nytt leidningsnett. 

 

-------------------------------------------------------- 

Det vart ikkje gjort vedtak i tilknyting til spørsmål og svar. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Til å skriva under møteboka saman med ordføraren vart desse valde: Annbjørg Bysheim Herland og 

Hildegunn Mo 

 

 

 

 

 

Lonevåg, 21.06.2019 

 

 

 

 

Bente Skjerping 

Utvalssekretær 
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--------------------------------------------     -------------------------------------------    ----------------------------------------- 

Alf T. Mortensen                                  Annbjørg Bysheim Herland               Hildegunn Mo 

Ordførar (fung.) 
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